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Protokół Nr 8/24 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 15 listopada 2024 r. w sali 102 Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach,  w godzinach 8.30 – 9.25. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji (lista obecności stanowi załącznik nr 2  

do protokołu) oraz zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński na podstawie listy obecności stwierdził, że jest 

wymagane kworum, zatem obrady są prawomocne. 

 

Zapytał, czy są propozycje do porządku posiedzenia. 

 

Zgłoszeń nie było. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Starachowice na zadanie pn.: "Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

dla realizacji zadania pn.: Rozbudowa ulicy Radomskiej i alei Armii Krajowej  

w Starachowicach”. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Staszów z przeznaczeniem na dofinansowanie monografii pt. „Staszów – 500 lat 

tradycji – Dzieje miasta”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta 

Kielce z przeznaczeniem na realizację zadania pn. Budowa pomnika Władysława 

Buszkowskiego wraz z zagospodarowaniem terenu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięć. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/109/24 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 września 2024 r. w sprawie wydatków 

budżetu województwa, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Województwo Świętokrzyskie do Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą  

w Busku - Zdroju wkładu pieniężnego na pokrycie nowych akcji, obejmowanych  

w podwyższonym kapitale zakładowym tej Spółki. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej własność Województwa 

Świętokrzyskiego, położonej w gminie Masłów, w obrębie Masłów Pierwszy. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy części nieruchomości położonej na lotnisku w Masłowie k/Kielc, na okres 

od dnia 1 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2025 r. ze Stowarzyszeniem Aeroklub Kielecki. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem  

na okres od dnia 6 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2026 r. XXXVIII Oddziałowi Związku 

Spadochroniarzy w Kielcach części nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie  

k. Kielc. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Województwu Łódzkiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym na 

linii komunikacyjnej Kielce Główne- Skarżysko – Kamienna - gr.  województwa – Łódź 

Fabryczna na odcinku od Kielce Główne - Skarżysko – Kamienna do granicy 

województwa świętokrzyskiego i przyjęcia od Województwa Łódzkiego zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym na linii 

komunikacyjnej Łódź Fabryczna – gr. Województwa - Włoszczowa Północ - Kielce 

Główne na odcinku od Łodzi Fabrycznej do granicy województwa łódzkiego,  

w rozkładach jazdy pociągów edycji 2024/2025,2025/2026, 2026/2027 i 2027/2028. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Materiały do pkt. 2-13 stanowią załączniki do akt IX sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 
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Ad 2. 

Pani Anna Grzela, Dyrektor Departamentu Transportu, Komunikacji 

i Infrastruktury przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Starachowice na zadanie pn.: "Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

dla realizacji zadania pn.: Rozbudowa ulicy Radomskiej i alei Armii Krajowej  

w Starachowicach”. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Starachowice na zadanie  

pn.: "Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla realizacji zadania  

pn.: Rozbudowa ulicy Radomskiej i alei Armii Krajowej w Starachowicach” (Opinia Nr 44/24 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Ad 3. 

Pan Janusz Knap, Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Staszów  

z przeznaczeniem na dofinansowanie monografii pt. „Staszów – 500 lat tradycji – Dzieje 

miasta”. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Jerzy Materek wyraził zdanie, że w przypadku wnioskowania o dotację dobrze byłoby 

znać całkowity koszt wydania danej publikacji. Pozwoliłoby to ocenić, czy tylko samorząd 

województwa ma zabezpieczyć środki, czy Miasto Kielce także angażuje się finansowo  

i w jakim stopniu, ewentualnie czy są jeszcze inni partnerzy, którzy współfinansują publikację.    

Dyrektor Janusz Knap wskazał, iż we wniosku Miasto Kielce napisało, że to nie są wszystkie 

koszty, a jedynym partnerem w tym działaniu jest Sejmik Województwa Świętokrzyskiego.  

Radny Paweł Krakowiak dopowiedział, że monografia jest elementem dużego 

przedsięwzięcia. Publikacja ma być pamiątką obchodów 500 lat tradycji Staszowa.  

Radny Jerzy Materek oznajmił, że jak najbardziej jest za udzieleniem wsparcia, jednak dobrze 

byłoby wiedzieć, jaki to będzie procent kosztów wydania publikacji.  

Dyrektor Janusz Knap zobligował się do przygotowania informacji, o którą poprosił jego 

przedmówca.   
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Komisja Budżetu i Finansów 7 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Staszów  

z przeznaczeniem na dofinansowanie monografii pt. „Staszów – 500 lat tradycji – Dzieje 

miasta” (Opinia Nr 45/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Ad 4. 

Pan Janusz Knap, Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. Budowa pomnika Władysława Buszkowskiego 

wraz z zagospodarowaniem terenu. 

W dyskusji głosów nie było.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce z przeznaczeniem na realizację 

zadania pn. Budowa pomnika Władysława Buszkowskiego wraz z zagospodarowaniem terenu 

(Opinia Nr 46/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Ad 5. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięć. 

W dyskusji, w której głos zabrali: wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała, radny Paweł 

Krakowiak i członek Zarządu Andrzej Pruś rozmawiano na temat kwestii zaniechania 

realizacji przedsięwzięć.  

Komisja Budżetu i Finansów 7 głosami „za” i 2 głosami „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięć (Opinia Nr 47/24 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu). 

Ad 6-7. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekty uchwał  

w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 

2040, 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok. 
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W dyskusji głos zabrali: 

Radny Jerzy Materek zapytał, czy środki, które są przewidziane na podniesienie kapitału 

Uzdrowiska Busko-Zdrój w całości będą przeznaczone na przebudowę obiektu Oblęgorek. Jeśli 

nie, to jaka kwota z tych środków będzie przeznaczona na ww. przebudowę, a na jakie inne 

cele zostanie wykorzystana pozostała ich część. 

Pani Elżbieta Śreniawska, Prezes Zarządu Uzdrowiska Busko – Zdrój S.A. odpowiedziała, 

że kwota ta w całości zostanie przekazana na przebudowę i nadbudowę Oblęgorka. Jest obawa, 

że kwota ta może okazać się niewystarczająca, gdyż rozporządzenie Ministerstwa Zdrowia  

z 30 września br. nakazuje dostosowanie co najmniej 2% powierzchni wynajmowanych dla 

kuracjuszy dla potrzeb osób niepełnosprawnych i osób poruszających się na wózkach, co nie 

było przewidziane w projekcie, który jest obecnie realizowany, tak więc może się okazać,  

że wnętrza będą wymagać jeszcze jakiejś adaptacji w celu dostosowania do tego 

rozporządzenia. Ponadto planowane jest wykonanie wnętrz w części, która będą niezbędna na 

czas wyłączenia z użytkowania (malowanie, wymiana mebli, aparatury łazienkowej – tam, 

gdzie będzie to konieczne). Nadmieniła, że kwoty, które były w dotychczasowych przetargach 

rozstrzygane wynosiły ponad 4 mln zł.   

Komisja Budżetu i Finansów 7 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się” i 1 głosem 

„przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040 (Opinia Nr 48/24 stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów 7 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się” i 1 głosem 

„przeciw”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2024 rok (Opinia Nr 49/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Ad 8. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr VII/109/24 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 

września 2024 r. w sprawie wydatków budżetu województwa, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2024. 

W dyskusji głosów nie było.  

 



6 
 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr VII/109/24 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 

września 2024 r. w sprawie wydatków budżetu województwa, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2024. (Opinia Nr 50/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Ad 9. 

Punkt ten dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 

przez Województwo Świętokrzyskie do Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą  

w Busku - Zdroju wkładu pieniężnego na pokrycie nowych akcji, obejmowanych  

w podwyższonym kapitale zakładowym tej Spółki. 

W dyskusji głosów nie było.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Województwo Świętokrzyskie do Spółki 

„Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą w Busku - Zdroju wkładu pieniężnego na pokrycie 

nowych akcji, obejmowanych w podwyższonym kapitale zakładowym tej Spółki (Opinia  

Nr 51/24 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Ad 10. 

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, 

położonej w gminie Masłów, w obrębie Masłów Pierwszy. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej 

własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej w gminie Masłów, w obrębie Masłów 

Pierwszy (Opinia Nr 52/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Ad 11. 

Pani Anna Grzela, Dyrektor Departamentu Transportu, Komunikacji 

i Infrastruktury przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy części nieruchomości położonej na lotnisku w Masłowie k/Kielc, na okres 

od dnia 1 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2025 r. ze Stowarzyszeniem Aeroklub Kielecki. 
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W dyskusji głos zabrali: 

Radna Katarzyna Suchańska zwróciła uwagę, że w kolejnym projekcie uchwały (pkt. 12 

porządku obrad) wskazany jest termin umowy ze Stowarzyszeniem Aeroklub Kielecki do 31 

grudnia 2026 r. 

Dyrektor Anna Grzela wyjaśniła, że ma to związek z tym, że Związek Polskich 

Spadochroniarzy ma zgodę i korzysta od 2021 roku z części nieruchomości. Fizycznie ich 

funkcjonowanie nie jest oparte o dzierżawę jakichkolwiek obiektów, oni korzystają tylko  

z gruntu – części trawiastej pasa startowego, gdzie cyklicznie organizują szkolenia dla młodych 

adeptów sztuki, czy mistrzostwa na różnym szczeblu.    

Marszałek Województwa Renata Janik przedstawiła sytuację związaną z dzierżawą części 

nieruchomości położonej na lotnisku w Masłowie k/Kielc przez Stowarzyszenie Aeroklub 

Kielecki. 

Radna Katarzyna Suchańska zapytała, ile wynosi okres wypowiedzenia przedmiotowej 

umowy. 

Dyrektor Anna Grzela odpowiedziała, że standardowo 3 miesiące.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości położonej  

na lotnisku w Masłowie k/Kielc, na okres od dnia 1 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2025 r.  

ze Stowarzyszeniem Aeroklub Kielecki (Opinia Nr 53/24 stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu). 

Ad 12. 

Punkt dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie  

w najem na okres od dnia 6 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2026 r. XXXVIII Oddziałowi 

Związku Spadochroniarzy w Kielcach części nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie 

k. Kielc. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na okres od dnia 6 stycznia 2025 r. do 31 

grudnia 2026 r. XXXVIII Oddziałowi Związku Spadochroniarzy w Kielcach części 
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nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie k. Kielc (Opinia Nr 54/24 stanowi załącznik  

nr 14 do protokołu). 

Ad 13. 

Punkt dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie powierzenia Województwu 

Łódzkiemu zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym 

na linii komunikacyjnej Kielce Główne- Skarżysko – Kamienna - gr.  województwa – Łódź 

Fabryczna na odcinku od Kielce Główne - Skarżysko – Kamienna do granicy województwa 

świętokrzyskiego i przyjęcia od Województwa Łódzkiego zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w transporcie kolejowym na linii komunikacyjnej Łódź Fabryczna –  

gr. Województwa - Włoszczowa Północ - Kielce Główne na odcinku od Łodzi Fabrycznej do 

granicy województwa łódzkiego, w rozkładach jazdy pociągów edycji 2024/2025,2025/2026, 

2026/2027 i 2027/2028. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie powierzenia Województwu Łódzkiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w transporcie kolejowym na linii komunikacyjnej Kielce Główne- Skarżysko – 

Kamienna - gr.  województwa – Łódź Fabryczna na odcinku od Kielce Główne - Skarżysko – 

Kamienna do granicy województwa świętokrzyskiego i przyjęcia od Województwa Łódzkiego 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym na linii 

komunikacyjnej Łódź Fabryczna – gr. Województwa - Włoszczowa Północ - Kielce Główne 

na odcinku od Łodzi Fabrycznej do granicy województwa łódzkiego, w rozkładach jazdy 

pociągów edycji 2024/2025,2025/2026, 2026/2027 i 2027/2028 (Opinia Nr 55/24 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński przekazał informację uzupełniającą od dyrektora 

Janusza Knapa, że całość kosztów publikacji wynosi 48 tys. zł.  

Marszałek Województwa Renata Janik dodała, że przygotowanie całości materiałów Gminę 

Staszów kosztowało 80 tys. zł.  

Ad 14. 

Spraw różnych nie zgłoszono. 
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Ad 15. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński zamknął VIII posiedzenie Komisji. 

 

                                                                                                      Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                                            Łukasz Jabłoński 

 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec - Pronobis    


